
Oświadczenie złożone 
przez senatora Józefa Bergiera 

Oświadczenie skierowane do ministra finansów Jana Vincenta-Rostowskiego 

Szanowny Panie Ministrze! 

Sytuacja, jaka powstała po upadku komunizmu, stworzyła wiele możliwości i perspektyw 
współpracy między Polską i Ukrainą. Młode pokolenie, które realizuje tę współpracę, 
potrzebuje wsparcia ze strony rządów obu państw. 

W 2000 r. zostało powołane Europejskie Kolegium Polskich i Ukraińskich Uniwersytetów 
w Lublinie (EKPiUU). W tworzeniu kolegium wzięły udział polskie i ukraińskie uczelnie 
publiczne: Uniwersytet Marii Curie-Skłodowskiej, Katolicki Uniwersytet Lubelski Jana 
Pawła II, Narodowy Uniwersytet imienia Tarasa Szewczenki w Kijowie, Narodowy Uniwersytet 
imienia Iwana Franki we Lwowie, Narodowy Uniwersytet "Akademia Kijowsko-Mohylańska" 
oraz Instytut Europy Środkowo-Wschodniej.  

Powstał projekt ustawy o utworzeniu Akademii Polsko-Ukraińskiej w Lublinie, który jest 
propozycją przekształcenia Europejskiego Kolegium Polskich i Ukraińskich Uniwersytetów 
w samodzielną uczelnię publiczną. Nowa wyższa uczelnia ma prowadzić studia oraz badania 
naukowe ze szczególnym uwzględnieniem stosunków Polski z Ukrainą oraz innymi państwami 
na Wschodzie. 

W związku z tym zwracam się do Pana Ministra z pytaniem, jakie są szanse finansowania 
w roku 2008 planowanej Akademii Polsko-Ukraińskiej? 

Z wyrazami szacunku 
Józef Bergier 
 


